
                               Alutaguse valla ühinemisläbirääkimiste
PROTOKOLL 

Tudulinnas         31. mai 2016 nr 3

Algas kell 14.00, lõppes 16.00

Koosolekut juhatas: konsultant Mihkel Laan (OÜ Cumulus Consulting)
Protokollis: Iisaku valla sekretär- asjaajaja Katrin Junolainen
Osalesid: Iisaku, Alajõe, Avinurme, Illuka, Mäetaguse, Tudulinna valdade esindajad
 (registreerimisleht protokollile lisatud).
Kutsutud: OÜ Cumulus konsultant, juhatuse liige Mihkel Laan

Sissejuhatuseks tegi konsultant lühida ülevaate eelmisest koosolekust. Nimelt eelmisel 
koosolekul lepiti kokku, et mai keskpaigaks peaks omavalitsustel selge olema, mis suunas 
liigutakse ning kellega ühinetakse.

Avirume- ametlik otsus tehakse neljapäeval, hetkel on enamuse arvamus Kesk- Peipsi poole.
Mäetaguse- rahvaküsitluste põhjal kisub Iisaku poole, ametlik otsus tehakse juuni lõpus.
Illuka- võimalusel omaette, aga kui peab liituma siis liitutakse.
Tudulinna- Iisaku poole (rahvakoosolekud toimunud).
Alajõe- Iisaku poole.

Sissejuhatava osa lõpetuseks rääkis konsultant eelmisel nädalal (24.05) Mäetagusel toimunud 
teemakomisjonide koosolekust.  Järgmine koosolek toimub 07. juunil Alajõel.

Koosoleku päevakord:
1. Ühinemise eesmärkide ülevaatamine
2. Juhtimiskorralduse täpsustamine

- eesmärkide ülevaatamine
- muud juhtimisküsimused (volikogu liikmete arv, keskus, valla nimi, 

ühinemistoetuse kasutamine)
3. Investeeringute ülevaatamine

Päevakorrapunkt nr 1
Ühinemise eesmärkide ülevaatamine
Konsultant on koostanud eelnevate koosolekute ning grupitööde põhjal loetelu ühinemise 
eesmärkidest. Põhiliselt on käinud läbi 6 eesmärki:

- hea looduse ja puhkekeskkonna hoidmine;
- Peipsi potentsiaali ühine rakendamine;
- erinevate piirkondade kultuuriliste eripärade hoidmine;
- ühenduste lahendamine piirkondade vahel (transport);
- mikroettevõtluse keskkonna loomine;
- ühiste investeeringute elluviimine.

Lõpetuseks märkis konsultant, et loetelu ei ole ammendav ning seda on võimalik veel 
vajadusel täiendada.
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Päevakorrapunkt 2
Juhtimiskorralduse täpsustamine
Ühiselt leiti, et teenuskeskused võiksid esialgu säilida igas piirkonnas. Kohapeal peaks 
kindlasti olema sotsiaaltöötaja ning pädev inimene, kes tegeleks majandus küsimustega ning 
lahedaks muid jooksvaid probleeme. 

Illuka vallavanem Oleg Kuznetsov  märkis, et pädev inimene, kes sotsiaaltöötajaga kohapeal 
on, peaks olema kohalik, kes tunneb piirkonna elanikke ning saaks vajadusel kiiresti 
reageerida.

Iisaku vallavanem Raivo Raap rõhutas, et esmalt tuleks arutada, millised ülesanded koha 
peale jäävad, vastavalt sellele jääb ka töötajaid.

Konsultant Mihkel Laan märkis, et ametistruktuur ning muud spetsiifilised küsimused saavad 
järgmise aasta jooksul paika.

Arutelu käigus leiti, et volikogu liikmete arv võiks olla pigem väiksem kui suurem- otsustati 
17. Ei pooldata vabasid valimisi ning leiti, et ringkonnad võiksid olla eraldi. Igast piirkonnas 
võrdne arv rahvasaadikuid+ ülejäänud häältest lähtuvalt.

Konsultant Mihkel Laan märkis, et praktikast lähtuvalt pooldatakse pigem ühte ringkonda.

Esimesel juhtivkomisjoni koosolekul sai põgusalt puudutatud ka tulevase valla keskuse 
teemat. Kahest laudkonnas pakuti välja, et keskus võiks olla Iisakus. Konsultant küsis, kas 
vahepeal on tekkinud ka muid variante seoses keskusega? Tudulinna vallavanem Andrus Toss 
pakkus, et keskus võiks olla näiteks Kauksis. Mäetaguse pakkus keskuseks Pagari mõisa. 
Arutelu käigus otsustati hetkeseisuga siiski Iisaku kasuks, esialgsesse ühinemislepingu 
versiooni otsustati keskuseks märkida Iisaku.

Nagu esimesel koosolekul, leiti ka nüüd, et nimi Alutaguse on vastuvõetav kõigile 
osapooltele.

Lõpetuseks tõstatas konsultant taas osavaldade teema, mille idee tuli Illuka volikogu 
esimehelt Paul Keskkülalt. Ühiselt leiti, et see ei oleks otstarbekas. Arutelu käigus jõuti uue 
teemani, mida peaks põhjalikumalt arutama – halduskogud.
Seoses ühinemistoetuse kasutamisega, otsustati see teema veel lahtiseks jätta.

O t s u s t a t i: esialgsesse ühinemislepingu versiooni kirja panna, et  teenusekeskused 
säilivad igas piirkonnas, volikogu liikmete arv on 17, ringkonnad eraldi, keskus Iisakus, 
halduskogude teema päevakorda võtta.

Päevakorrapunkt nr 3
Investeeringud
Enne tänast koosolekut palus konsultant kõikidel osapooltel täpsustada andmekogumise 
tabelis (eelnevalt saadetud) investeeringute osa ning seada need vastavalt prioriteetsusele 
järjekorda (tabel lisatud protokollile). 

Järgmine juhtivkomisjoni koosolek toimub 28. juunil Iisakus.
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